



ACTA JUNTA MUNICIPAL DE CARRÚS NORD, PENYA DE LES ÀGUILLES I PLA DE SANT JOSEP

Data: 9 de novembre de 2021

Hora de començament: 19.30 h

Assistents:

- Regidora de Participació: Purificación Vives Pérez
- Regidor de Pedanies: Vicente Alberola González
- Alcalde pedani de Penya de les Àguiles: Alejandro Salgado Tejela
- Alcalde pedani Pla de Sant Josep: José Ruiz Segarra
- Representant Grup Compromís per Elx: Felip Sánchez Gamero
- Representants Grup PP: Manuela Mora i Sergio Rodríguez
- Representant Grup Ciutadans: Paz Gallud Conesa
- Representant Grup Vox: Samuel Ruiz
- Representant AV Part. Carrús Nord-Camí del Pantà: Matilde Baño Caballero
- Representant de Veïns del Pla de Sant Josep: José Sansano Martínez i Antonio Andrés
- Representant d'AV Penya de les Àguiles: Josefa Martín Martínez i Josefa Alonso

Hora d'acabament: 21.00 h



1. Lectura i aprovació de l'acta anterior

La regidora de Participació Ciutadana, Puri Vives, dona la benvinguda als assistents a la Junta i pregunta si tots han rebut l'acta anterior, i si hi ha alguna objecció a aquesta.

No havent-n'hi cap, es passa a la votació. L'acta queda aprovada.

2. Qüestions d'interés de les pedanies

La regidora de Participació, Puri Vives, comença aquest punt amb la informació d'interés per a les pedanies pertanyents a la junta, dins del Pla d'Inversions per a Pedanies 2020-2023, explica que es realitzaran les següents actuacions:

- Fases de clavegueram en Penya de les Àguiles, fase V, VI i VII i col·lector principal.
- Instal·lació de desfibril·ladors en Penya de les Àguiles.
- Renovació de contenidors en els camins rurals i renovació dels que estan en mal estat per un nou model metàl·lic i amb més capacitat.
- Increment de la freqüència del punt net mòbil amb l'arribada d'un nou vehicle per a principis d'any.
- Adquisició d'un nou vehicle per a desbrossament de camins.

Sobre manteniment d'asfalt, comenta que s'han reparat diferents trams de camins en mal estat, com el camí de Carrillo a Carrús, el camí de Selva en Pla de Sant José, el camí de la Penya i el del Bolo a la Penya de les Àguiles, i en la zona del Fondo, el camí dels Escalantes.

La representant de l'AV de la Penya de les Àguiles, Josefa Alonso, pregunta que si el tractor del qual s'ha parlat és part de la contracta nova.

Vicente Alberola, regidor de Pedanies, contesta que aquest vehicle és a part, i que ara mateix es disposa del vell que tenien, el que s'ha comprat nou i un altre que és el de la contracta.

La regidora de Participació Ciutadana informa que des del Departament de Neteja li han traslladat que la xicoteta poda està inclosa en la nova contracta, si bé encara no hi ha data prevista per a la instal·lació dels contenidors. A més, comenta que, per a sol·licitar una ampliació del nombre de contenidors, es faci al departament perquè ho valoren.

José Sansano, representant de l'AV del Pla de Sant Josep, pregunta si es pot triar l'emplaçament dels contenidors.



Vicente Alberola contesta que seria interessant que passaren les peticions com més prompte millor per a la seua valoració.

Puri Vives fa referència als punts wifi, diu que l'adjudicació està en tràmit, i que des de Telecomunicacions li han traslladat que hi haurà retard a causa de la falta de proveïment de matèria primera. Quant als centres cívics, explica que ja es poden fer activitats amb normalitat, mitjançant petició per la seu electrònica.

Vicente Alberola informa que fa unes setmanes el pedani de Carrús va presentar la dimissió, ja que té un treball fora de la ciutat i no pot seguir en el càrrec. Estan a l'espera de fer un nou nomenament.

Matilde Baño, representant de l'associació Part. Carrús Nord-Camí del Pantà, diu que no ha entés bé si l'asfaltat del camí de Carrillo s'ha fet o està per fer.

Vicente Alberola contesta que ja està fet.

3. Precs i preguntes

El regidor de Pedanies, Vicente Alberola, explica que es farà una ronda de preguntes, i que ell i la regidora de Participació Ciutadana aniran prenent nota, i que després contestaran les qüestions plantejades.

José Ruiz, alcalde pedani del Pla de Sant Josep, informa que ningú neteja els lavabos del centre cívic. També diu que el pati està molt brut, amb molta fullaraca; comenta que ell el neteja algunes vegades, i comenta que té entés que en altres centres netegen una vegada a la setmana. Sol·licita que també es netege el del Pla de Sant Josep.

Puri Vives li contesta que la contracta de neteja va una vegada per setmana a netejar els centres cívics, com a manteniment; la resta de dies s'ha de fer càrrec l'associació que té la seua seu en el centre. Diu que es pren nota d'aquesta circumstància per a informar-se, i en breu els dirà alguna cosa. José Ruiz explica que el camí de l'Emissora està ple de sots i de clots, i que és un camí públic que s'usa per a arribar a l'hospital. Opina que caldria asfaltar-lo, perquè ara amb la pluja està intransitable. A més, comenta que el camí que arriba fins al canal també necessita asfaltat.

Manuela Mora, representant del Grup Popular, pregunta si aquests camins estaven en el llistat dels que hi havia per a arreglar, i en quina fase es troba el llistat.

Vicente Alberola li contesta que està quasi acabat, i que es troba en la fase tercera. Diu que seria interessant que digueren quins són els camins en pitjor estat per a donar-li el llistat al regidor de Manteniment, Héctor Díez.



Josefa Alonso explica que l'asfaltat del camí vell és fonamental, perquè a l'hora d'entrada o d'eixida del col·legi de Carmelites és per l'únic que es pot entrar o eixir del Pla de Sant Josep.

Alejandro Salgado, pedani de la Peña de les Àguiles, informa de les següents qüestions:

Comença dient que si es lligen les actes dels anys anteriors, ixen els mateixos temes i les mateixes peticions, que continuen sense arreglar-se; com les fases del clavegueram i el col·lector principal. Pregunta per què s'han parat quan encara no s'han realitzat ni la meitat de les fases; diu que el fet que el col·lector principal no s'haja pressupostat no és motiu perquè es paralitzen les fases restants, quan ja s'han fet les anteriors.

D'altra banda, comenta que en el 2016 es va fer una sol·licitud de rotonda en el camí vell de Crevillent, amb signatures dels veïns, i en 2017 li van contestar que s'havia fet un avantprojecte que costava 100.000 € i que no hi havia diners per a fer-la. Diu que va parlar amb l'alcalde i li va contestar que hi havia coses més urgents en aquell moment a realitzar, i aquest tema es va quedar ací.

D'altra banda, planteja que és important la reparació de camins asfaltats i de terra, també l'enllumenat públic, i la construcció d'una rotonda, així com asfaltar el tros del camí d'Ernesto, que va quedar sense fer quan es va fer la fase del clavegueram. També explica que en el camí de Santa Teresa que arriba fins a l'hípica, hi ha 200 o 300 m que estan molt malament; sol·licita reparació. Diu que en aquest camí hi ha unes conduccions de Regs de Llevant i una séquia amb un repartidor d'aigua que no s'utilitza des de fa 13 o 14 anys, però li van dir que no es pot tancar, i que enviarien un tècnic per a valorar el que s'hi podia fer. Demana que es faci alguna cosa referent a això, ja que opina que podria haver-hi un accident. Assenyala que tots els camins de la Peña de les Àguiles estan plens de repartidors d'aigua i de trapes en mal estat, i no hi ha llum, per la qual cosa és perillós tant per als cotxes com per als veïns. Explica que va parlar amb el president de Regs de Llevant i que aquest li va contestar que és molt complicat de solucionar, perquè l'Ajuntament n'ha tapat alguns i que no havia d'haver-ho fet. Sol·licita a l'Ajuntament que juntament amb Regs de Llevant intenten solucionar aquest problema. A més, diu que hi ha camins en mal estat que no es poden asfaltar, perquè per allí passen les següents fases del clavegueram.

Quant a l'enllumenat públic, diu que ho va sol·licitar, i que li van contestar al cap d'un any amb un informe, en el qual bàsicament es deia que posar-lo passa per la decisió i la bona voluntat dels propietaris, en què es posaren d'acord i pagaren per a fer-ho. Opina que l'Ajuntament hauria de parlar amb els veïns i explicar-los com està aquest tema.

Així mateix, Informa que fa uns anys va haver-hi un desprendiment d'asfalt en un camí prop de l'hípica, on hi ha una considerable altura; diu que es van posar unes tanques, però que no s'ha arreglat, per la qual cosa encara existeix perill. D'altra banda, comenta que, en el camí del Bolo, prop del túnel de l'AVE, hi ha uns munts de terra amb unes pedres enormes i algunes ja han rodat fins al camí. Demana que li donen una solució.

A més, sol·licita bancs per al parc del centre cívic. Diu que va bastant gent a passejar i no hi ha on asseure's. També demana que es faci alguna pista de petanca.



Per a concloure, comenta que quan va començar aquesta legislatura, es va dir a tots els pedanis que la situació anava a canviar; però diu que no ha vist cap canvi, que només veu pegats que duren unes setmanes o mesos; creu que totes les partides rurals haurien de ser tractades equitativament, però pensa que no és així. En la seua opinió, si hi ha un pressupost per al camp d'Elx, hauria de ser repartit entre totes les pedanies per igual.

La regidora de Participació Ciutadana li contesta que el seu malestar està justificat, i li diu que es traslladarà a les diferents regidories tot el que ha exposat, i li donarà contestació.

El representant del grup Vox diu que les qüestions que es plantegen no se solucionen només amb traslladar-les, que ha d'haver-hi un compromís.

Puri Vives explica que quan és un tema d'altres regidories ha de traslladar-lo, i que ella es compromet a donar una resposta.

Alejandro Salgado comenta que des de fa molt temps, la Peña és zona urbana, però que no té serveis de zona urbana, només els impostos ho són, i els veïns es queixen per això.

Josefa Martín, representant de l'AV la Peña de les Àguiles, diu que secunda tot el que ha dit Alejandro Salgado, i que és cert que la gent de la pedania no està contenta, ja que porten demanant el mateix des de fa molts anys i no veuen solucions. Explica que en el cronograma d'execució del clavegueram de 2017, la fase VII té pressupost, però que això a ella no li diu res, ja que tots els anys hi ha pressupost i sol·liciten el col·lector, però mai es fa; per tant, ja no s'ho creu, perquè no veu fets. Diu que convida els regidors a passejar per la pedania perquè vegem per si mateixos les mancances i problemes que tenen. D'altra banda, explica que s'han arreglat alguns camins i que han quedat molt bé, a excepció dels de Regs de Llevant, que continuen en mal estat i amb forats, alguns tapats amb cartons o pedres i que quan algú va caminant pot ficar el peu sense adonar-se'n i patir un accident.

Alejandro Salgado comenta que en la Caseta de Repòs s'està fent alguna cosa, encara que no sap amb certesa que és, però ha vist que s'han tapat séquies quan sempre els han dit que no es poden tancar, perquè els regants tenen drets adquirits. Pregunta que perquè unes vegades es pot i d'altres no.

Manuela Mora, representant del grup PP, comenta en relació a Regs de Llevant, que les tapes i les séquies tenen una servitud, sempre que no discórreguen per zona municipal, perquè si és així, ni Regs de Llevant ni cap cooperativa agrària pot intervindre sense un permís de l'Ajuntament. Explica que en aquest cas es pot cridar a la Policia Local o a l'Ajuntament.

Alejandro Salgado diu que van avisar a la Policia una vegada perquè un cotxe es va ficar en un repartidor, i es va posar la denúncia corresponent, però que no ha passat res; el repartidor segueix en el mateix lloc.

Josefa Martín sol·licita que s'arreglen o es tapen tots els repartidors d'aigua, diu que Regs de Llevant en té un en tots els camins, entre xalet i xalet, i això facilita que els delinqüents transiten lliurement per on vulguen. Els veïns els han tapats, perquè prefereixen que els multen al fet que els roben. Diu que des de l'Ajuntament se'ls ven fum, ja que mai es fa el que se'ls diu que es farà i els veïns estan indignats. Opina



que no tenen més drets que altres associacions, però que sembla que només tenen obligacions. Quant a la fumigació, hi ha moltes basses abandonades que generen mosquits, creu que si es posaren multes, igual s'ho pensarien. D'altra banda, diu que falten contenidors.

Alejandro Salgado pregunta si hi hauria possibilitat que es posara una càmera on estan els contenidors, ja que en el camí del Bolo i en el de l'hípica, comenta que ha vist com tiren fem en el sòl i deixen utensilis en els contenidors.

Josefa Martín diu que els contenidors de reciclatge que hi ha en la pedania són insuficients, i que molts veïns no reciclen perquè per a fer-ho, han de desplaçar-se amb el fem en el cotxe.

Alejandro Salgado comenta que els contenidors que estan posant no són el nous, i que hi ha veïns que li han comentat que no poden alçar la tapa, per la qual cosa deixen el fem en el sòl.

Per a acabar, Josefa Martín comenta que molta gent s'ha vingut a viure a la pedania i s'ha fet casa; diu que ella va demanar una llicència municipal per a fer obres en la seua i van tardar uns quatre anys a concedir-li-la. Creu que es tarda massa temps en aquest tràmit i que amb això s'està fomentant que la gent construïska il·legalment, ja que al final resulta més econòmic fer l'obra i després pagar la multa.

Manuela Mora explica que el mes de juny va parlar amb un Urbanisme i amb Llicències per a posar una tanca en el seu camp; li van demanar un projecte i quan ho va enviar tot, li van dir que tardaria més o menys un any a rebre-la.

José Sansano, representant de l'AV del Pla de Sant Josep, comenta que els veïns estan una mica molestos amb l'Ajuntament. Explica que van sol·licitar fa temps una parada d'autobús en la Pedania i els van contestar que no era possible, perquè l'autobús urbà no podia entrar en la carretera nacional. Diu que quan van obrir la Direcció Nacional de Trànsit en la carretera de Crevillent, van posar una parada, i l'autobús ara entra pel camí de servei cap al supermercat Carrefour. Aleshores ells van demanar que seguira una mica més en direcció a Crevillent i amb una parada en Hiperber, que després girara en la rotonda d'El Mayordomo i a la tornada, en direcció a Elx, parara a Moraval, així tindrien parada en el Pla de Sant Josep; però tampoc els han donat resposta, i comenta que ara l'autobús passa quatre vegades tots els dies per a anar a l'estació de l'AVE, per la qual cosa pensa que sí que pot entrar en la carretera. Sol·liciten una parada d'autobús en la pedania. Així mateix, diu que els han posat el servei de taxi, però que no funciona molt bé.

Felip Sánchez, representant de Compromís, contesta que traslladarà la petició a Esther Díez, regidora de Mobilitat.

El representant de l'AV del Pla de Sant Josep, explica que fa un temps van sol·licitar posar l'aigua potable, i els van contestar que no era possible; no obstant això, ara han passat la canalització de l'aigua potable per a portar-la a l'AVE, i han deixat en el camí de la Casella dos enganxaments per si algun dia es pot posar. Diu que els veïns volen saber què poden fer per a posar l'aigua.



Un altre punt important que comenta és que en el camí de la Casella i en el camí de Sevilla, durant les hores d'entrada i eixida del col·legi de les Carmelites, els vehicles van a una velocitat excessiva. Opina que alguna vegada hi haurà un accident greu, per la qual cosa sol·licita reductors de velocitat en aquests camins.

Antonio Andrés, representant de l'AV el Pla de Sant Josep, comenta que els van contestar que no es poden posar reductors, encara que en molts llocs del camp sí que n'hi ha, i pregunta que si existeix alguna normativa que ho prohibisca, perquè n'hi ha en alguns camins de les pedanies.

D'altra banda, José Sansano, diu que en el tema dels contenidors s'està intentant conscienciar els veïns perquè si veuen algú tirant fem o béns mobles fora, que avisen pel mòbil. Per a acabar, comenta que hi ha una urbanització en la pedania, que es diu Vista Alegre, on viuen uns 60 veïns; creu que els carrers són privats, i diu que paguen contribució urbana, però que no tenen ni un contenidor de fem.

Puri Vives contesta que si són privades, s'han de posar els contenidors fora, perquè Urbaser no pot entrar a recollir-los; els veïns haurien de traure el fem fora per a la recollida.

José Sansano diu que pel camí principal sí que passa el camió tots els dies. Creu que té servitud. Els veïns volen saber què han de fer perquè els posen contenidors.

Vicente Alberola diu que s'informarà sobre aquesta qüestió i els contestarà.

Matilde Baño, representant de l'AV Carrús Nord-Camí del Pantà, diu que si les pedanies que han intervingut tenen problemes, i són més grans, ells que són població dispersa, són els últims dels últims. Comenta que tot el que s'ha parlat, restes de brossa, poda, mosquits, etc. també els afecten. Explica que hi ha hagut un accident en la carretera contra un contenidor i no l'han reposat, i que quan els veïns baixen a la carretera amb la bossa es troben que no n'hi ha cap. Diu que molts d'ells no tenen cotxe, per la qual cosa no es poden desplaçar, i no saben on deixar el fem. A més, comenta que tenen problemes d'excés de velocitat en la carretera i els camins. Sobre l'autobús, diu que no tenen ni una marquesina en la parada perquè els veïns es resguarden o segueixen mentre esperen.

D'altra banda, planteja un tema que li sembla important; explica que Carrús comença on estan les escoles infantils de l'Ajuntament, i pregunta que si algú dels presents ha entrat alguna vegada en aquest barri; comenta que és un focus de pobresa i que fa vergonya que es trobe a la nostra ciutat. Explica que no hi ha ni un carrer asfaltat, i que estan plens de forats. Pregunta si es té previst fer alguna cosa en aquesta zona. Informa que ella va fer un escrit per a l'asfaltat dels camins i entre aquests va posar alguns carrers d'aquest barri.

Un altre tema que comenta és el forat de la rotonda de Càritas, diu que és bastant gran i pregunta que es farà sobre aquest tema.

Vicente Alberola contesta que s'ha consultat amb un tècnic i no hi ha problemes estructurals, i que des de l'última vegada que es va tapar sembla que no s'ha tornat a fer.

Matilde Baño diu que sí que ha tornat a fer-se un altre forat, que ella passa tots els dies per la zona i l'ha vist.



Felip Sánchez comenta que s'està realitzant un estudi tècnic per si hi haguera un problema de filtracions d'aigua, i que quan finalitze i es determine la causa, es podrà fer alguna cosa per a solucionar-ho.

D'altra banda, Matilde Baño comenta que està d'acord amb Alejandro Salgado en el tema del fem, i pregunta si es podrien posar càmeres en els llocs on se sap que va gent a tirar de tot, encara que siga una càmera dissuasiva.

Puri Vives diu que com a idea està bé, però creu que no està permés.

Matilde Baño pregunta si la desbrossadora serà per a tots, i demana que s'esbrosse el carril bici, ja que està ple de mala herba i els ciclistes han de circular per la carretera. Finalment, consulta si hi ha alguna ordenança municipal que obligue els propietaris de bancals a tindre'ls nets.

Puri Vives contesta que si n'hi ha, i que si no els netegen i se sap qui és l'amo, es pot denunciar. Informa que cal notificar-ho a la Regidoria de Sanitat, que es posa en contacte amb l'amo i obliga a la neteja.

El representant d'AV del Pla de Sant Josep, diu que ell va enviar una denúncia a la Regidoria de Participació i des d'allí s'envia a Sanitat, i al final el propietari netege el bancal.

Sergio Ruiz, representant del grup PP i veí de la Penya de les Àguiles, comença dient que agraeix que s'escolte els veïns, però sol·licita que a més es donen solucions als problemes que tenen, que són els mateixos des de fa molt temps. Opina que més que una junta de participació sembla una de trasllat, perquè es trasllada tot el que es diu, però al final no se soluciona res. Comenta que és un dels afectats en el cas del clavegueram, i diu que no s'asfalta el camí, només es posa pegats, perquè s'ha de posar el clavegueram, però no se sap quan. Explica que es paga com a zona urbana però no tenen ni llum, i demana que la pròxima vegada vinga Héctor Díez, regidor de Manteniment, amb els tècnics de l'Ajuntament, i que es comprometen a executar algun dels projectes.

La regidora de Participació Ciutadana contesta que és la primera junta del camp després de la pandèmia a la qual no ha vingut cap representant d'altres regidories, excepte, per descomptat, Vicente Alberola. En les anteriors, va estar sempre algun regidor representant de l'àrea de la qual s'anava a parlar. Diu que procurarà que en les pròximes també hi haja algun representant d'altres regidories, i intentarà que tinguen contestació a tot el que s'ha proposat.

Manuela Mora diu que l'important és escoltar els veïns i donar-los solució als seus problemes. Argumenta que si hi ha dues regidories, la de Participació i la de Pedanies, per a solucionar els problemes del camp, haurien de tindre suficient autonomia i un pressupost propi per a no dependre de ningú. D'altra banda, recorda que durant la pandèmia es va comentar que el pressupost assignat als pressupostos participatius es deixava per a ajudes socials, però diu que l'alcalde va comentar en la Junta Municipal de l'Altet que s'anaven a realitzar totes les propostes aprovades dels anys anteriors. Pregunta si això es farà en totes les pedanies o només a l'Altet.



Puri Vives contesta que al que Carlos González es referia no ho sap amb certesa, però que s'informarà i li contestarà. Comenta que s'intentarà traure tot el que es puga dels pressupostos participatius endarrerits.

Vicente Alberola diu que s'intentarà donar solució a algunes de les qüestions de les quals s'ha parlat en aquesta Junta. Comenta que és cert que algunes ja s'han plantejat moltes vegades, però que també s'ha posat damunt de la taula perquè algunes no es poden solucionar. Diu que una d'elles és l'enllumenat; comenta que hi ha un informe dels tècnics on s'explica perquè no es pot fer, ja que les urbanitzacions han d'estar dotades de serveis, i algunes s'han construït sense estar dotada d'aquests serveis. Diu que la solució és complicada i complexa. Els comenta que si els sembla bé que es convoque una reunió amb Urbanisme, encara que opina que la contestació serà la mateixa. D'altra banda, comenta que una altra qüestió que el preocupa molt i cal solucionar és això de Regs de Llevant. Planteja concertar una reunió amb ells.

Finalment, comenta que en general, en les pedanies s'han invertit molts diners, s'han asfaltat desenes de camins, s'han fet zones esportives, etc. i es continuarà treballant en aquest sentit.

Alejandro Salgado opina que si hi ha un pressupost per a pedanies, que se li done a cadascuna el que li corresponga i que cadascuna faci el que puga amb aquest pressupost.

I sense més assumptes a tractar, es dona per acabada la reunió.

Regidora de Participació Ciutadana

Tècnic/a de Participació Ciutadana